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Nyomtatott és online sajtó 
  

Szijjártó Péter: a békemisszió óta erőre kapott a nemzetközi diplomácia 
2024. július 29. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, PestiSrácok.hu, origo.hu, 

Felvidék.ma 

A békemisszió óta erőre kapott a nemzetközi diplomácia – közölte a külgazdasági és 

külügyminiszter hétfőn a Facebook-oldalán. Szijjártó Péter azt írta: végre egyre többen 

beszélnek egymással, és ez jó hír, mert a békéhez tárgyalásokon keresztül vezet az út. Az elmúlt 

napokban a délkelet-ázsiai országok találkozóján megbeszélést folytatott egymással a kínai és 

az amerikai külügyminiszter, valamint Oroszország külügyminisztere is egyeztetett dél-koreai 

kollégájával - ismertette. Szijjártó Péter értékelése szerint jó lenne, ha mindezt az európaiak is 

észrevennék, de úgy látszik, "itt a megértés lassabban halad." Radosław Sikorski lengyel 

külügyminiszter is "marad a provokációnál" – írta, hozzátéve, ehhez persze már 

hozzászokhatott, hiszen egymás mellett ülnek az EU Külügyek Tanácsában. Úgy folytatta: most 

azonban Radosław Sikorski "egy újabb határt átlépve hazudott is", amikor azt állította, hogy a 

magyar külgazdasági és külügyminiszter lelkesen támogatta azt a "nonszensz javaslatát", 

miszerint Ukrajnában tartsák az európai uniós külügyminiszterek következő informális 

találkozóját. 

 

Bóka János: a magyar EU-elnökség felelőssége, hogy meghallgassa az európai 

polgárok szavát 
2024. július 29. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, origo.hu, 

Ma7.sk 

Az európai parlamenti választások üzenete, hogy az európaiak többet, jobbat várnak az Európai 

Uniótól, a magyar EU-elnökségnek pedig felelőssége, hogy meghallgassa az európai polgárok 

szavát és hangjukat becsatornázza a döntéshozatali folyamatokba - mondta európai uniós 

ügyekért felelős miniszter hétfőn, az EU parlamentjei uniós ügyekkel foglalkozó bizottságainak 

konferenciáján. Bóka János hozzátette: az elnökség természetesen nem hoz döntéseket, de "ha 

úgy teszünk, mintha az európai politika a szokásos hétköznapi módon folytatódhatna, akkor 

cserbenhagyjuk a polgárainkat, eláruljuk a reményeiket és elvárásaikat". A közeljövő 

feladatairól szólva elsőként egy új európai versenyképességi megállapodás szükségességét 

emelte ki. A jelenlegi többszörös kihívásokkal teli nemzetközi környezetben, ahol Európa le van 

maradva a globális versenytársaitól, létfontosságú az unió és tagállamai termelékenységének 

és versenyképességének javítása - mondta. Bóka János elmondta: a magyar elnökség 

hangsúlyozni kívánja a külső határvédelem fontosságát és az erre a célra szánt uniós források 

szükségességét. A fő prioritások mellett Bóka János feladatként megemlítette még a választási 

folyamatok külföldi beavatkozással szembeni védelméről szóló dialógus folytatását, az 

antiszemitizmus elleni küzdelem megerősítését és a kisebbségi jogok védelmének 

előmozdítását. 
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Hankó Balázs: az Erzsébet-táborok rendszere Európa legnagyobb állami 

táboroztatási programja 
2024. július 29. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet 

Európa legnagyobb és legkomplexebb államilag támogatott táboroztatási programja az 

Erzsébet-táborok, ahol 2012 óta 2024 végéig 1,4 millió táborozó vesz részt - hangsúlyozta hétfői 

zánkai sajtótájékoztatóján a kultúráért és innovációért felelős miniszter. Hankó Balázs a 

tudomány napja alkalmából rendezett hétfői tematikus tábornapon tartott sajtótájékoztatón 

arról beszélt, hogy a táborozókat a magyarságtudat, a sport, a kultúra, a tudomány szeretete és 

a lelkiség tartja össze. Mint mondta, idén 9 milliárd forinttal támogatta az állam az Erzsébet-

táborokat, hozzátéve, hogy az idei nyáron több mint 40 ezer gyermek nyaralhat a zánkai, a 

fonyódligeti és az erdélyi táborban összesen. Hankó Balázs elmondta azt is, hogy az Erzsébet-

táborok körébe került a zalaszabari helyszín is, ahol gyógyító táborokat tartanak. A tábor 

hatodik, vasárnaptól péntekig tartó nyári turnusában 3 ezren vesznek részt. A tárcavezető 

hozzáfűzte, hogy mintegy háromezer külhoni magyar fiatal is érkezik idén nyáron a Balatonhoz 

táborozni. 

  
Kiverte a biztosítékot Tánczos autonómiáról szóló kijelentése a PNL szóvivőjénél  
2024. július 29. – Krónika 

Idegesen reagált Ionuț Stroe, a bukaresti kormánykoalíció kisebbik pártja, a Nemzeti Liberális 

Párt (PNL) szóvivője Tánczos Barna korábbi RMDSZ-es környezetvédelmi miniszter egyik 

tusványosi kijelentésére, amely szerint a magyar közösség a választások után közelebb kerül az 

autonómiához. Stroe határozottan elutasította a magyar önrendelkezési törekvéseket. „Úgy 

hallottam, hogy a volt környezetvédelmi miniszter azt mondja, hogy egyre közelebb kerül az 

autonómia témájához. Most eltekintek attól, hogy ez a téma több mint 30 éve semmi jót nem 

hozott a romániai interetnikus kapcsolatok fejlődésében, sőt, egyedül feszültségeket generált. 

Még azt sem veszem figyelembe, hogy ez volt az a téma, amely alapján egyesek állandó 

parlamenti képviselőkké váltak. De alapvetően ez egyszerűen az RMDSZ örök választási 

témája” – fogalmazott vasárnap a PNL szóvivője. Stroe úgy véli, ha az RMDSZ ragaszkodik az 

autonómia témájához, akkor távol kerül a kormányzástól.  

 

Bírálja a kormányt az USR elnöke, amiért nem „utasították rendre” Orbán Viktort  
2024. július 29. – Krónika, maszol.ro 

Bírálta hétfőn Elena Lasconi, az ellenzéki Mentsétek meg Romániát Szövetség (USR) elnöke a 

kormányt, amiért az szerinte nem reagált megfelelően Orbán Viktor magyar miniszterelnök 

szombati, tusványosi beszédére. „Örültem volna, ha a külpolitikáért felelős román hatóságok 

(elnöki hivatal, kormány és külügyminisztérium) reagáltak volna a magyar miniszterelnök 

román földön tett kijelentéseire. Elfogadhatatlan, hogy egy európai vezető Romániát használja 

platformként orosz- és Putyin-párti üzenetek hangoztatására. Elfogadhatatlan, hogy egyetlen 

román vezető sem bírálta Orbán Viktor csúsztatásait, aki ismét azt mondta, hogy a NATO és az 
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EU a hibás Oroszország ukrajnai inváziójáért” – írta Facebook-bejegyzésében Elena Lasconi. 

„A Ciolacu-kormánynak kötelessége lett volna arra kérni Orbán urat, hogy tartsa tiszteletben 

Romániát és az általunk vállalt külpolitikát. Ezt nem tette meg, sőt a kormányfő végül Orbán 

Viktorhoz dörgölőzött. Emlékezhetnek, hogy Ciolacu úr tavaly egy szép barátság kezdetével 

dicsekedett Orbán Viktor magánlátogatása után, amelyet egy hivatalos román 

kormányközleményben jelentettek be. 

 

Családias hangulatú magyar napokat szerveztek Felvincen 
2024. július 29. – maszol.ro 

Az előző évekhez hasonlóan, idén is családias hangulatú, kulturális és helytörténeti 

vonatkozásokban gazdag volt a 18. Felvinc Napok, amelyre július 26. és 28. között került sor. 

A Felvinc Napok jellegzetessége, hogy az ilyenkor szokásos gulyásozás és nótázgatás mellett a 

program számos kulturális programpontot tartalmaz, hiszen az egykori városkában, amely 

valaha Aranyosszék központja volt, napjainkban is megvan az igény a műveltségre, a minőségi 

szórakozásra, a helyiek pedig előszeretettel ápolják a helyi népi és történelmi hagyományokat. 

A rendezvény célja egyszersmind a közösségformálás, illetve egy olyan vonzó alkalmat kínálni 

a Vincről elszármazottak számára, amely ténylegesen „hazacsalogatja” a távol élő magyarokat. 

Szokásként rögzült, hogy az elszármazottak a falunapokra időzítik nyári szabadságuk, ezért 

néhány éve Lukács György református lelkipásztor a bibliahetet is ebben az időszakban szervezi 

meg, hogy a nagyszülőknél vakációzó gyerekek is bekapcsolódhassanak ilyenformán a 

közösségbe. 

 

Hogyan került Pista bá’ Orbán Viktor tusványosi asztalára? 
2024. július 29. – maszol.ro 

Pista bá’, a székely kabalafigura egészen közelről, az Orbán Viktor előtt lévő asztalról követte a 

magyar miniszterelnök tusványosi előadását. Az esemény után Orbán Viktor miniszterelnök és 

Németh Zsolt, a Fidesz külügyi bizottságának elnöke közös fotót készített Pista bával, aminek 

nyomán a magyarországi sajtó is felfigyelt a nagyfejű, kackiás bajszú székely figurára. Pista bá 

tíz éve született Vrabie Zsolt, vagy ismertebb nevén, Csuri bácsi, sepsiszentgyörgyi 

formatervező keze alatt, azzal a céllal, hogy legyen a térségnek egy jellegzetes kabalafigurája. 

„A kackiás bajszú, népviseletbe öltözött Pista bá' 11 cm magas és érezni rajta erdeink illatát, 

hisz erdővidéki fából készül és kézdivásárhelyi kézművestől származó posztó mellénykét visel. 

Ez egy dísztárgy, ajándéktárgy, de játék is az identitásukra büszke gyerkőcöknek”, mondja 

figurájáról az alkotó Vrabie Zsolt. Csuri bácsi a Maszol érdeklődésére elmondta: Pista bá’ 

megtestesíti az identitására büszke székely embert. „Furfangos, ám szűkszavú, határozott, de 

nem lelkizik túl sokat. Sokat elmélkedik a világ dolgain, így különös bölcsessége van. Kedélyes, 

szerethető, és szinte biztosra vehetjük, hogy belső zsebében némi szilvapálinkát hordana 

magával, ha életre kelne”, így jellemzi figuráját az alkotója. 
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Felszentelik az Összetartozás templomát Bözödújfaluban  
2024. július 29. – szekelyhon.ro 

Augusztus első szombatján felszentelik Bözödújfalu jelképét, az Összetartozás templomát. 

Augusztus 3-án, az elszármazottak éves találkozóján egyházi főméltóságok áldják meg a 

közadakozásból épült istenházát. Az évek során több mint ötszázan adakoztak, hogy az 

Összetartozás temploma felépülhessen. A torony kőből épült, a templom hajója nyitott, hogy 

oda bárki, bármikor besétálhasson és emlékezhessen. Itt egy kiállítást is berendeznek, amely 

bemutatja a volt falurészeket, és betekintést enged a bözödújfalusiak egykori hétköznapjaiba.  

 

A honfoglalók fia lehetett az a harcos, akinek sírját Kolozsváron tárták fel  
2024. július 29. – Krónika 

Egy friss kutatás szerint a honfoglalók fia lehetett, de már a mai Kolozsvár tájain született az a 

harcos, akinek sírjából az egyetlen, Erdélyben talált veretes tarsoly maradványai kerültek elő. 

Sírját még a Ceaușescu-diktatúra utolsó évtizedében, a kolozsvári Pata utcai tömbháznegyed 

építése előtt tárták fel, a leletanyag részleges feldolgozására azonban négy évtizedet kellett 

várni. Az Ephemeris Napocensis folyóiratban a közelmúltban jelent meg egy angol nyelvű 

tudományos dolgozat, melyet Gáll Erwin, a bukaresti Vasile Pârvan Régészeti Intézet kutatója, 

Nagy Szabolcs és Diana Bindea, az Erdélyi Történeti Múzeum régészei, valamint Horváth 

Anikó, a debreceni Hun-Ren nukleáris kutatóintézet kutatója jegyeztek. A rézveretes tarsolyról 

és a X. századi kolozsvári sírokról Gáll Erwin nyilatkozott a Krónikának.  

 

Nem követhető kódolatlanul minden olimpiai közvetítés a külhoniak számára a 

magyar sportcsatornákon  
2024. július 29. – Krónika 

Bár a külhoni magyar sportbarátok abban reménykedtek, hogy a 33. olimpián kódolatlanul 

tudják majd követni a magyar sportközvetítéseket, csalódniuk kellett. Pedig Székely Dávid, az 

M4 Sport csatornaigazgatója egy héttel ezelőtt előrebocsátotta: a Magyar Olimpiai Bizottság és 

az MTVA között korábban létrejött megállapodásnak köszönhetően a párizsi olimpia 

közvetítései Erdélyben, ezen belül Székelyföldön és a Felvidéken is elérhetők lesznek a kábeles 

előfizetők számára. Székely Dávid a közvetítésekkel kapcsolatban kiemelte, a nézők a közmédia 

számos platformján, így az M4 Sport mellett az M4 Sport+-on, az m4sport.hu-n (a portálon 

ráadásul öt különböző csatornán), valamint a Kossuth Rádióban és a Nemzeti Sportrádióban 

is élőben követhetik a legfontosabb eseményeket. Ezt azonban a korábbi évekhez hasonlóan 

most sem sikerült teljes mértékben megvalósítani, a geokódolás bizonyos csatornák esetében 

továbbra is fennáll. Az M4 Sport esetében valóban kódolatlanul követhetők az olimpiai 

közvetítések a romániai kábelszolgáltatóknál, sőt az interneten, az m4sport.hu portálon is 

szabadon hozzáférhetőek az ötkarikás sportesemények, ami a sportcsatorna honlapja esetében 

korábban nem volt így. 
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Blanár felszólította az Európai Bizottságot, hogy cselekedjen végre az olajtranzit 

vita kapcsán 
2024. július 29. – Korkep.sk 

Szlovákia és Magyarország közösen szorgalmazza, hogy az Európai Bizottság (EB) tegyen 

azonnali lépéseket az orosz kőolajszállítás leállítása miatt. Ezt Juraj Blanár (Smer-SD) 

külügyminiszter közölte a Balogh Csaba, Magyarország szlovákiai nagykövetével folytatott 

hétfői tárgyalást követően. Blanár emlékeztetett: azzal, hogy Ukrajna kiterjesztette a szankcióit 

a Lukoil társaságra, leállította a kőolajszállítást az Orosz Föderációból, s ezzel ellehetetlenítette 

Szlovákia és Magyarország számára, hogy érvényesítse a kivételt, amelyet az EU szankciói alól 

kapott. A miniszter szerint az Európai Bizottság további információkat kért ezzel kapcsolatban. 

„A bizottság halogatja a kérdést, de a szlovákiai és magyarországi emberek nem várhatnak 

mindaddig, amíg olaj- és így üzemanyaghiány lesz. Addigra már túl késő lesz” – jelentette ki. 

 

Hájos Zoltán: Nem kirakatmagyarokra van szükség 
2024. július 29. – Ma7.sk 

Hájos Zoltán szerint az etnikai képviselet szükséges, "ugyanakkor ahhoz is realista módon kell 

közelítenünk, hogy a jelenlegi formában nem vagyunk képesek megugorni a parlamentbe 

jutáshoz szükséges 5 százalékos küszöböt. Ha magyar Szövetségként nem tudunk megfelelő 

részvételt generálni, valamilyen más szlovák párttal szövetségben kellene próbálkozni." Annak 

a megválaszolására nem vállalkozott, hogy ezt koalíciót jelent-e, vagy valamelyik szlovák párt 

listáján kellene-e indulni, de azt elmondta, túl sok lehetőség nincs. Hozzátette: “fontos, hogy a 

magyar közösséget magyarok képviseljék, de nem úgy, hogy egy-két kirakatmagyar van az 

egyes szlovák pártokban, akik nem tudnak igazán hatással lenni a döntéshozókra.” 

 

A hétvégén jubilál az ipolybalogi Szent Korona Ünnep 
2024. július 29. – Felvidek.ma 

A hagyományokat követve augusztus első hétvégéjén immár huszadik alkalommal szervezik 

meg a Szent Korona Ünnepet Ipolybalogon. A kerek évforduló alkalmából idén háromnaposra 

szervezték az eseményt. Az ünnepség nem csupán az ipolybalogiak, hanem a Palócföld, az Ipoly 

mente közösségeinek jeles alkalma. A huszadik Szent Korona Ünnepséget augusztus 2-a és 4-

e között szervezik meg az Ipoly menti községben. „A balogi nép soha nem felejtette el, hogy itt 

őrizték a koronát. Az emlékét nagy tisztelettel és kegyelettel őrzik a mai napig is, a történetet 

átadják az utódoknak” – hangsúlyozta egy korábbi megkeresésünkkor György Ferenc atya, a 

falu plébánosa. 
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Várhelyi: Szerbia esetében meg kell nyitni a 3-as klasztert 
2024. július 29. – Vajma.info, Magyarszo.rs 

Az Európai Unió teljes mértékben és egyértelműen elkötelezett a Nyugat-Balkán európai uniós 

tagsági perspektívája mellett, sürgeti a Szerbiával megkezdett csatlakozási tárgyalások 

folytatását és a versenyképességről és inkluzív növekedésről szóló 3-as klaszter megnyitását – 

jelentette ki hétfőn Várhelyi Olivér bővítésért és szomszédságpolitikáért felelős uniós biztos 

Budapesten, az EU parlamentjei uniós ügyekkel foglalkozó bizottságainak (COSAC) 

konferenciáján. Hozzátette, a szerb kormány kifejezte elköteleződését az uniós reformok 

bevezetésének sürgetésében. A jelenlegi geopolitikai kontextusban létfontosságúnak nevezte, 

hogy Szerbia bemutassa stratégiai irányát az EU-nak. A Nyugat-Balkánon nagy lendület 

mutatkozik a bővítés iránt, ez a magyar elnökség napirendjének is fontos prioritása, mondta 

Várhelyi Olivér. Megfogalmazása szerint csak a régió csatlakozásával lehet teljes az unió. 

 

„Nincs már az a helyzet, hogy a hajdújárási tanya udvarán lövöldöznek, 

miközben a család a házban retteg” – Szabadka magyar alpolgármestere a 

Mandinernek 
2024. július 29. – Mandiner  

A Vajdasági Magyar Szövetség színeiben megválasztott Góli Csilla közgazdász lett Szabadka 

második embere, Stevan Bakić polgármester helyettese. Az új alpolgármester hisz a kiállás és 

a kompromisszum erejében, s a kulturális kincsek megőrzése mellett az infrastruktúra 

fejlesztésére is hangsúlyt helyez. Kosztolányi Dezső szülővárosáról és a környékbeli határ menti 

falvakról az utóbbi években sokszor a migrációs válság kapcsán lehetett hallani. „A határrészek 

megsínylették ezt az időszakot” – árulja el kérdésünkre Góli Csilla alpolgármester, aki július 

11-én vette át megbízatását. Végül a múlt év végén – jócskán megkésve – a szerb állam reagált 

a helyiek Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) által éveken át tolmácsolt számtalan panaszára. 

Különleges alakulatok érkeztek, s sikerült meghaladni a korábban megszokott forgatókönyvet, 

amit a nagyobb balhék idején a migránsok bezsuppolása, befogadóközpontokba szállítása, 

majd visszaszivárgása jellemzett. „Ha újra megjelennek, a hatóság újra meg újra fellép, és 

folyamatosan jelen van, úgyhogy nincs már az a helyzet, hogy a hajdújárási tanya udvarán 

lövöldöznek, miközben a család a házban retteg” – mondja Góli. Hozzáfűzi: nemrég pont 

Hajdújárás és Ásotthalom vezetői mondtak köszönetet a 2024-es Rózsa Sándor-fesztiválon a 

VMSZ-nek ezért, s a helyi polgárok is örülnek, „hogy ki mernek menni az utcára, el merik 

engedni egyedül a gyereket a kis boltba kenyérért”. 

 

Az ombudsmanok szerepéről szerveztek tanácskozást 
2024. július 29. – Magyarszo.rs 

Topolyán tartották meg szombaton a Vajdasági Magyar Jogász Egylet (VMJE) által szervezett 

kerekasztal-beszélgetést, mely Az ombudsmanok szerepe az emberi jogok védelmében címet 

viselte. Jelen volt többek között Nyilas Mihály, a tartományi ombudsman nemzeti 

kisebbségekkel megbízott helyettese, egyben a VMJE elnöke, dr. Bándi Gyula, az anyaországi 
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Alapvető jogok biztosának hivatala képviseletében, a jövő nemzedékek érdekeinek védelmét 

ellátó biztos helyettese, Miladin Nešić, topolyai községi ombudsman, valamint Szakállas Zsolt, 

a Tartományi Képviselőház főtitkár-helyettese. Miladin Nešić nagy megtiszteltetésnek nevezte, 

hogy éppen Topolyát választották helyszínként. Szeretnék megosztani tapasztalataikat, 

elsősorban a fiatalokkal, akik szép számban megjelentek. Nem titkolt cél természetesen az 

ombudsman intézményének népszerűsítése, a polgári jogvédő szerepkörének ismertetése volt. 

Dr. Bándi Gyula elmondta, hogy Magyarországon az ombudsman egy országgyűlési 

intézménynek számít. Az országgyűlési biztost és a helyetteseit kétharmados többséggel az 

országgyűlés választja, mégpedig nem a jelenlévők, hanem az összes képviselő kétharmadával, 

ami azt mutatja, hogy nagyon nagy a jelentősége. Nyilas Mihály rámutatott, hogy immáron hét 

éve működik sikeresen a Vajdasági Magyar Jogász Egylet, amely a vajdasági magyar jogászokat 

tömöríti. 

 

Pont veled - inkluzív tábor Szabadkán 
2024. július 29. – PannonRTV 

A sajátos nevelési igényű gyermekek egy héten keresztül közösen játszanak, szórakoznak és 

barátkoznak ép fejlődésű társaikkal a Pont veled elnevezésű inkluzív táborban. Szabadkán a 

Vasutas Helyi Közösségben táncokat tanulhatnak, bábszínházat láthatnak, részt vehetnek 

kézműves foglalkozásokon, valamint a videójátékok világába is elkalauzolják a fiatalokat. Az 

ingyenes tábor célja, hogy a sajátos nevelési igényű gyerekek és az ép fejlődésű gyerekek 

találkozzanak, megismerjék, megértsék egymást és a foglalkozások során barátságok 

szülessenek, annak érdekében, hogy hosszútávon egy befogadó közösség jöjjön létre. Csipak 

Szarapka Dóra, főszervező: „Ez az a dolog, amit nem lehet tanítani. Hiába beszélünk mi 

elfogadásról, befogadásról, empátiáról az iskolában, ezt csak akkor tudják megtanulni és 

megtapasztalni és átérezni, ha együtt vesznek részt foglalkozásokon, ha együtt vannak. És pont 

ezek a gyerekek kellenek ahhoz, hogy a későbbiekben valóban ne kelljen nyösztetni őket, hogy 

fogadd el a másikat, fogadd el a másságot, hogy mások vagyunk. 

 

Szent Anna-tábor Tóthfaluban fogyatékkal élők számára 
2024. július 29. – Vajma.info 

Idén is megszervezte Tóthfaluban a fogyatékkal élőknek szánt táborát a Hit és Fény Alapítvány 

magyarkanizsai szervezete. A Hit és Fény közösségek értelmi sérültek, családtagjaik és barátaik 

közössége. A szervezet 1971-ben alakult a franciaországi Lourdes-ban, saját megfogalmazásuk 

szerint egyféle válaszként az értelmi fogyatékos gyermekek és szüleik szorongására és 

magányára. A mozgalom a világon mindenütt katolikus alapú, ökumenikus szellemű 

közösségeket hívott életre. Az alapítók a francia Marie-Hélene Mathieu gyógypedagógus és a 

kanadai Jean Vanier voltak, aki 1964-ben a franciaországi Trosly–Breuilben létrehozták a 

Bárka közösséget a család nélküli, intézetben élő sérültek számára. Magyarkanizsán a Hit és 

Fény Szent Anna gyermekei nevű csoport 35 éve működik, s ott is szülők, fogyatékkal élő 

fiatalok és segítők alkotják. 
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Anna-napok Kishegyesen 
2024. július 29. – Vajma.info 

Előadásokkal, koncertekkel, nyugdíjas bállal, az elmaradhatatlan lovas felvonulással, tűzoltó 

bemutatóval készültek idén is az Anna-napok programsorozat szervezői Kishegyesen. Anna-

napi és ünnepi szentmisét celebráltak a Szent Anna templomban. Vasárnap pedig lovas 

felvonulással és hagyományőrző tűzoltó bemutatóval kezdődött a programsorozat utolsó 

napja. Idén ünnepli fennállásának 150. évfordulóját a Maronka Károly Önkéntes Tűzoltó 

Egyesület. Ez alkalomból Magyarországról, Erdélyből és Horvátországból érkeztek vendégek a 

rendezvényekre, az ügyességi versenyekben csapatok vettek részt. A kishegyesi egyesület 20 

tagú első kategóriás bevetési egységgel rendelkezik, akik a hivatásos tűzoltókkal karöltve 

vonulnak ki tűzesetekkor, vagy más katasztrófahelyzetekben. A hagyományos 

templomkoncert, majd a főtéren a szabadkai fúvós zenekar hangversenye sem maradt el idén 

sem. Világos Adriana országos gerelyhajító csúcstartóval is volt közönségtalálkozó. A sportoló 

augusztus 4-én utazik az olimpiára. A kishegyesi Anna-napok vasárnap utcabállal és 

diszkóesttel zárul. 

 

Emlékünnepség az aracsi pusztatemplomnál 
2024. július 29. – PannonRTV 

A tervek szerint a romtemplom egy örökségalapú fejlesztésre méltó szakrális hely lesz. 

Emlékünnepség volt vasárnap késő délután az aracsi pusztatemplomnál. A szakrális 

emlékhelyen szentmisével és alkalmi műsorral ünnepelt a vajdasági magyarság. A tervek 

szerint a romtemplom egy örökségalapú fejlesztésre méltó szakrális hely lesz. Mellár József 

törökbecsei esperes-plébános által szolgáltatott szentmisével kezdődött és rövid alkalmi 

műsorral folytatódott az aracsi emlékünnepség. Dudás József nem először vesz részt az 

ünnepségen. „Ez a megmaradásunknak a szimbóluma, eljövünk minden évben, van itt több 

rendezvény is, nemcsak ez, meg külön kirándulóhely is. Itt olyan jól érezzük magunkat.” Mester 

Pál és a felesége Óbecséről érkezett az eseményre. „Most is eljöttünk, mert kíváncsiak vagyunk, 

mondták, hogy tatarozták, jönnek ide politikusok is, ismerősök is sokan. Meg hát ez a 

kereszténységünk, ez a múltunk, ez a jövőnk, és úgy tartjuk, hogy keresztények vagyunk.” 

 

A sebesültek újbóli harcba küldéséről beszélt egy parlamenti képviselő 
2024. július 29. – Karpathir.com, Mandiner 

Marjana Bezuhla parlamenti képviselő az ukrán védelmi tárca és az egészségügyi erők 

vezérkarának arra az állítására reagált, amely szerint a sebesültek többségét az állapotuk 

stabillá válását követően visszaküldik a harcmezőre. A stabilizálási pontokon ugyanis már 

kevesen halnak meg, onnan a többség mehet ismét harcolni. A képviselő szerint valóban 

kevesen halnak meg a stabilizálási ponton, mert oda csak kevés sebesült jut el, már jóval az 

előtt meghalnak a sebesült katonák. Bezuhla azt is elmondta, miért van így. A harcmezőn 

megsebesülők nagy része azért nem jut el az állapota stabilizálásáig, mert későn menekítik ki a 
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harcvonalból a harcok intenzivitása és a mentőautók hiánya miatt. Elmondta továbbá, hogy 

rossz a taktikai egészségügyi ellátás, nincs vérátömlesztés, de azt sem tarja nyilván senki, hogy 

hány életet lehetne megmenteni a gyors segítség révén. A hadvezetés, a tábornokok 

folyamatosan hazudnak a lelőtt drónok számáról és arról, hogy visszaküldik harcolni a 

sebesültek 75 százalékát. Ez csak úgy lehetséges, hogy a súlyosan sebesültek el sem jutnak a 

segítségig és nem kerülnek be a statisztikába. 

 

Jobb pályát a diákjainknak! 
2024. július 29. – karpataljalap.net 

A címben olvasható alcímmel ellátott kerekasztal-beszélgetésen diskuráltak a fiatal tehetségek 

pályaorientációjáról és a tudatos iskolaválasztásról Tusnádfürdőn. A Romániai Magyar 

Pedagógusok Szövetsége (RMPSZ) Kárpátaljáról dr. Orosz Ildikót, a II. Rákóczi Ferenc 

Kárpátaljai Magyar Főiskola (II RFKMF) korábbi rektorát, jelenlegi elnök asszonyát hívta meg 

a beszélgetésre. Az elnök asszony elmondása szerint a pályaorientáció kifejezés elméletben 

rendkívül szépen cseng, de a tapasztalat azért mást diktál. „Fontos megfigyelni azt, hogy milyen 

pálya van az adott fiatalok előtt: tudnak-e fejlődni, vagy ahogy a mondás tartja, maradnak és 

továbbra is (csak) a kántor mellől zenélnek a templomban” – mondta Orosz Ildikó. 

 

Kerékpárokat adományoztak a kárpátaljai nagycsaládosoknak 
2024. július 29. – Kárpátalja.ma 

Összesen 106 kerékpárt adtak át a Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesületének a 

Magyar Máltai Szeretetszolgálat beregsurányi segítségpontján. A Liechtensteini Vöröskereszt 

és a Magyar Máltai Szeretetszolgálat jóvoltából a bicikliket két időpontban adták át, július 6-

án és 26-án. Szilágyiné Tóth Gabriella, a Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesületének 

alelnöke elmondta, hogy a kerékpárokat elsősorban olyan családok között osztották szét, ahol 

fogyatékkal élő gyermeket vagy sok gyermeket nevelnek, özvegy neveli egyedül a gyermekeket, 

illetve, azok között, akik aktívan részt vesznek az egyesület életében. 

 

Idén is megrendezték az Anyanyelvi Irka-tábort 

2024. július 29. – Karpat.in.ua 

A Kárpátaljai Magyar Pedagógusszövetség által kibocsátott Irka gyermeklap immáron 28 éve 

szervez anyanyelvi táborokat a szórványvidéken élő gyermekek számára. A helyszín minden 

éven változik, idén a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola adott otthont a tábornak. 

Az Irka tábor célja, hogy élettel teli magyar nyelvű környezetet teremtsen azoknak a 

gyerekeknek, akik nem magyar többségű településeken élnek, de felmenőik magyarok és/vagy 

magyar tannyelvű vagy vasárnapi iskolába járnak. A táborba 50 gyermek érkezett 

Bustyaházáról, Királyházáról, Szolyváról, Técsőről és Gyertyánligetről 
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Fiesta – több mint 250 néptáncos mutatkozott be 
2024. július 29. – KISZo.net 

Muzsikaszótól, énekléstől, gyermekzsivajtól volt hangos vasárnap Badaló. A KárpátHáz Civil 

Szervezet ezúttal ott tartotta meg azt a Fiestát, melynek keretében több száz néptáncos lépett 

fel. Az idén második alkalommal megrendezésre kerülő Fiesta különleges alkalom volt, mivel 

a KárpátHáz Civil Szervezet öt évvel ezelőtt Badalóban indította útjára néptáncprogramját, 

melynek megálmodója és támogatója Péter Csaba megyei képviselő, a szervezet elnöke volt. 

 

Megkezdődött az V. Gitár-, ének- és verstábor Kisgejőcön 
2024. július 29. – Kárpátalja.ma 

A „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány ötödik alkalommal valósítja meg 2024. július 29. – 

augusztus 3. között a Kisgejőci Egry Ferenc Líceum bázisán a Gitár-, ének- és verstábort a 

Magyar Kormány, Nemzetpolitikai Államtitkárság és a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. 

támogatásával. A hét folyamán 6 szakképzett oktató foglalkozik majd a fiatalokkal, akik 

munkáját 3 nevelő segíti majd. A tábor vezetője Bogáthy Eleonóra, a Kisgejőci Egry Ferenc 

Líceum igazgatónője és a „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány Kisgejőci Tehetségpontjának 

koordinátora. 

 

Kezdetét vette a VII. Ung-vidéki népzenei és néptánctábor 
2024. július 29. – Kárpátalja.ma 

A „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány 2024 nyarán összesen 9 tábort valósít meg 5 helyszínen 

4 hét alatt a Magyar Kormány, Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtitkárság, Bethlen 

Gábor Alap támogatásával. 2024. július 29. – augusztus 3. között összesen 4 tábor kerül 

lebonyolításra, közöttük a VII. Ung-vidéki népzenei és néptánctábor, melynek a II. RFKMF 

Egán Ede Szakképzési Centrum Nagydobronyi Szakképzési Központja ad otthont. Az 

alapítvány által szervezett népzenei és néptánctáborokra való rekordszámú jelentkezők miatt 

2017-től azok 2 helyszínen valósulnak meg: Beregszász és Nagydobrony, így az Ung-vidéki 

népzenei és néptánctábor célcsoportja és kitűzött céljai egyeznek a Bereg-vidéki népzenei és 

néptánctáborral. 

 

Kezdetét vette a Jankovics Mária Alkotótábor Beregszászban 
2024. július 29. – karpataljalap.net 

2024. július 29-én vette kezdetét a XIV. Jankovics Mária Alkotótábor első turnusa 

Beregszászban. A közel 60 fiatal a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola bázisán 

kapcsolódhat majd ki, az új ismeretek elsajátítása mellett. A tábor a „GENIUS” Jótékonysági 

Alapítvány szervezésében, a Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtitkársága, a Bethlen 

Gábor Alap, valamint a Kárpátaljai Magyar Képző- és Iparművészek Révész Imre Társaságának 

eszköz- és szakmai támogatásával valósul meg. 
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